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Mi a nagyobb Salamonnál és Jónásnál? 

Ez a bibliai rész nem is a Jézus köré sereglő népcsoportnak szól, hanem a kor írástudóinak, 
farizeusainak, szadduceusainak, akik jelet, csodát csikarnának ki Jézustól annak 
bizonyságául, hogy ő a Messiás. Jézus nem hajlandó belemenni egy olyan játszmába, amiben 
állandóan bizonyítania kéne a felülről jövő küldetését. Pláne nem olyan embereknek, akik 
eleve elhatározták, hogy nem engedik befolyásolni szűklátókörűségüket. Hiszen láthattak 
már jeleket Jézustól (gyógyítások, idők jelei, kenyérszaporítás …). Ha ezeket nem értik meg, 
mást sem fognak. Akik hisznek Benne, újabb csodák nélkül is hisznek, akik pedig nem 
hisznek, a csoda hatására sem hinnének. 

Jézus Jónás próféta jelét ígéri meg nekik. Ahogy Jónás jel lett a niniveiek számára, úgy az 
Emberfia is az lesz ennek a nemzedéknek. Halálának és feltámadásának a jelét adja nekik 
Jézus, csak kicsit később.  

Kétszer is hangsúlyozza, hogy valami nagyobb van itt; Salamonnál és Jónásnál is. Számomra, 
itt van a Lényeg, a fő üzenet. Mit is jelenthet ez a kijelentés? És főleg mit jelent ma? 

Hiszem, hogy Isten világából jöttünk, lételemünk az Istennel való egység, harmónia. Pici 
korból felnőve egyre többször és egyre huzamosabb időre esünk ki ebből az ősbiztonságból. 
A nagybetűs énünk növekedésével egyenes arányban.  

Ha keressük ezt az egységélményt, Isten Országát, akkor rá kell, hogy jöjjünk, hogy több az 
élet, mint az eledel, „több vagyok”, ha irgalmas vagyok, mintha ítélkező, és fontosabb a 
szeretet, mint az igazság. Nem a csodát, jelet tenni tudás Isten világának a csúcsa, hanem a 
nagy betűs SZERETET. Ez az abszolút érték.  

Egyes egyedül rajtunk múlik, hogy ezt az évek előrehaladtával egyre többször megvalósítsuk! 

Kálmán Márta, Budapest 

  


